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PROCES VERBAL 
Încheiat astăzi, 30 iulie 2024 

În ședința ordinară a Consiliului Local al Municipiului Mediaş 
Şedinţa începe la ora 16:00 

 
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Bună ziua! 
Se va intona Imnul Național al României. 
O rog pe doamna Secretar să facă precizările organizatorice. 

Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 
Bună ziua și bine ați venit la ședința ordinară a Consiliului Local al Municipiului Mediaș, de astăzi, 30 iulie 

2024. 
Pentru început, fac precizarea că în conformitate cu prevederile art. 137 alin. (1) din OUG nr. 57/2019, 

domnii consilieri Brăteanu Iulian Cosmin și Radu George Stelian, participă la ședință prin utilizarea mijloacelor 
electronice, fiind considerați prezenți. Astfel, ședința de astăzi este statutară, fiind prezenți un număr de 20 de 
consilieri, din totalul de 21 în funcție, lipsind domnul consilier Toderici Marius Ioan. 

Convocarea ședinței s-a făcut prin Dispoziția Primarului numărul 710 din 24 iulie 2024 și prin afişare la 
sediul și pe site-ul Primăriei. 

Şedinţele comisiilor de specialitate au avut loc astăzi, fiind avizate proiectele de hotărâre supuse spre 
analiză şi aprobare, aflate pe proiectul ordinii de zi, în număr de 20 de proiecte și o informare. 

Potrivit art. 138 alin. (15) din OUG nr. 57/2019, supun aprobării Procesul verbal al ședinței ordinare a 
Consiliului Local al Municipiului Mediaș din data de 27 iunie 2024. 

Dacă aveți observaţii cu privire la întocmirea procesului verbal?  
Constat că nu. Supun votului procesul verbal. 
Cine este pentru?  
Procesul verbal a fost aprobat 20 voturi „pentru”. 
Şedinţa de astăzi este condusă de către domnul consilier Cotei Mihai Gheorghe, căruia îi dau cuvântul.  

Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 
Mulțumesc! Așa cum s-a menționat pe ordinea de zi sunt 20 de proiecte și o informare. 
Supun la vot ordinea de zi. 
Cine este pentru?  
Ordinea de zi a fost aprobată cu 20 voturi „pentru”. 
Înainte de a intra în dezbateri, dacă sunt colegi care doresc să se înscrie pentru a lua cuvântul la punctul 

„Diverse”. Precizez că timpul alocat fiecărui vorbitor privind dezbaterile asupra unui proiect de hotărâre sau a unei 
probleme înscrise pe ordinea de zi este de trei minute. De asemenea, la dezbaterile unui proiect de hotărâre sau a 
unei probleme înscrise pe ordinea de zi, un consilier poate lua cuvântul doar o dată și se va referi strict la problema 
care formează obiectul dezbaterii. Se înscrie cineva? Domnul Dordea. Alți colegi? Dacă dintre cei prezenți în sală, 
doresc să ia cuvântul la punctul „Diverse” și în acest caz, timpul alocat fiecărui vorbitor este de trei minute, cu 
dreptul la o singură intervenție. Dacă se înscrie cineva? Domnul Oltean Horațiu, doamna Frâncu Andreea, domnul 
Dincă Tudor și domnul Novak. Mai este cineva? Avem patru persoane. Trecem la ordinea de zi. 

 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetare a Municipiului Mediaş pe trimestrul II 

2024  
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria) și 
1 vot „abținere” (dl Vintilă Lucian Claudiu)  
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Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Veza Liviu) și 1 vot 
„abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Dacă vă amintiți, la discuția privind execuția bugetului pe trimestrul I, eu am pronunțat un cuvânt cam 
critic, am spus „nasol”. Trebuie să revin acuma asupra acelei afirmații și să zic că este „foarte nasol”. Trimestrul II 
arată îngrozitor. Să mă explic: la partea funcționare totul este perfect, chiar există față de preliminari, există un 
excedent de vreo 14 milioane și arată minunat. Drama începe la partea de dezvoltare, unde prima dată am crezut că 
nu văd bine, că nu mai știu să citesc. Apare un minus de 121 de milioane, este dramatic. Mie îmi pare așa, dacă 
cineva crede că este normal lucrul acesta, nu știu ce facem. Cam asta este situația, așa încât ne abținem a aproba 
această execuție.      
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 2 voturi „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria și dl Veza 

Liviu) și 3 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dl Dordea Dorin Gheorghe și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli întocmit pentru anul 

2024 de S.C. Piața Prim - Com S.A. 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria) și 
1 vot „abținere” (dl Vintilă Lucian Claudiu)  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Veza Liviu) și 1 vot 
„abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Da, am și aici un punct de vedere puțin contrar. Dacă v-ați uita cu atenție la piețele private, oriunde în țară 
veți constata că ele fac profit. În mod cu totul neașteptat, piața noastră după ce beneficiază de alocării de la buget, 
din bugetul anual, mereu apar nevoi suplimentare. Nu își poate acoperii niciuna din acțiunile de reparații, de 
consolidare, ca să nu mai vorbesc de igienizare. Ca atare, ne abținem și de la acest punct.     
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 2 voturi „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria și dl Veza 

Liviu) și 3 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dl Dordea Dorin Gheorghe și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
3. Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unor contracte de închiriere pentru locuinţe 

construite prin Agenţia Naţională pentru Locuinţe, situate în Municipiul Mediaş 
Cere avizul comisiei de specialitate: 

Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
4. Proiect de hotărâre privind repartizarea unor locuințe pentru tineri construite prin Agenţia 

Naţională pentru Locuinţe, în regim de închiriere 
Cere avizul comisiei de specialitate: 

Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
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5. Proiect de hotărâre privind însușirea documentației tehnice de dezlipire a unui imobil, situat în 
intravilanul Municipiului Mediaș, str. Metanului nr. 1 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile nr. 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

În principiu, nu am avea nicio obiecție, atâta doar că motivația acestui proiect este „reglementare”. E cam 
subțire această reglementare, am vrea să cunoaștem adevăratul motiv al acestei dezmembrării. E un teren foarte 
mare și care ar trebui să suporte o justificare.   
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe). 
 
6. Proiect de hotărâre privind însușirea documentației tehnice de alipire a două imobile situate în 

intravilanul Municipiului Mediaș, str. Păstorilor de Jos nr. 13 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  
Dacă sunt observații la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
7. Proiect de hotărâre privind punerea la dispoziția proiectului „Reabilitare și extindere rețele de apă 

și de canalizare, conducte de aducțiune și gospodărie de apă Municipiul Mediaș” a unui imobil - teren, 
proiect implementat de către SC Apa Târnavei Mari SA Mediaș 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
8. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul privat în domeniul public al Municipiului 

Mediaș, a terenului situat în Mediaș str. Rubinului nr. 5 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  
Dacă sunt observaţii? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”.  
 
9. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al Municipiului 

Mediaș, a imobilului situat în Mediaș str. Carpați nr. 10 ap. 3 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  
Dacă sunt observaţii la acest punct? 

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
În principiu, este vorba de trecerea unui apartament din statutul de locuință de serviciu, în locuință simplă. 

Înțeleg că ambele au fost în folosul Spitalului, în uzul personalului Spitalului. Nu am găsit justificare pentru această 
trecere. Dacă se poate să o primim acum?  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

A fost timp, ați primit materialele cu mult înainte, era timp să solicitați prin e-mail o explicație sau detalii 
pentru aceasta.  
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Doamna Consilier local - Suciu Anca Maria 
Eu am înțeles din material că acest apartament se va vinde doamnei doctor Godo, eu așa am înțeles. Adică, 

este o motivare de trecere din privat în...Asta am înțeles eu. Poate vă ajută ce am înțeles eu.  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe și dl 

Vintilă Lucian Claudiu). 
 
10. Proiect de hotărâre privind vânzarea prin licitație publică a unui teren intravilan în suprafață de 

194 mp, situat în Municipiul Mediaș, str. Ion Budai Deleanu fără număr, aflat în domeniul privat al 
Municipiului Mediaș 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „împotrivă” (dl Costea Teodor 
Lucian) 

În cadrul ședințelor pe comisii s-au făcut următoarele propuneri din partea grupului de consilieri al 
Partidului Național Liberal: 

Pentru Comisia de evaluare a ofertelor:  
- dl Sima Dan                       - membru;                       dl Tulinschi Alexandru Simion      - supleant; 
- dl Oprișor Ionuț Bogdan    - membru;                       dl Cotei Mihai Gheorghe               - supleant; 
- dl Tănase Vasile                 - membru;                      dl Toderici Marius Ioan                  - supleant. 
Dacă mai sunt și alte propuneri din partea celorlalte partide? Vă rog.  
Dacă nu sunt alte propuneri, o rog pe doamna Secretar General să dea citire articolului din proiectul de 

hotărâre privind desemnarea consilierilor locali în cadrul Comisia de evaluare a ofertelor. 
Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

O să dau citire articolului 6 din proiectul de hotărâre cu privire la desemnarea reprezentanților.  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim dna Secretar General.  
Dacă sunt și alte observaţii la acest punct? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian). 

 
11. Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1, alin. (2) din HCL nr. 193/2018 privind aprobare 

PUZ „Construire de locuințe” str. Angărul de Jos fără număr 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
12. Proiect de hotărâre privind aprobarea elaborării unui Studiu de oportunitate pentru 

fundamentarea şi stabilirea soluţiilor optime de delegare a gestiunii serviciului public de administrare, 
întreţinere şi exploatare a pieţelor agroalimentare şi târgurilor din Municipiul Mediaş 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe  

Cred că simpla lectură a titlului ne-ar crea mari probleme logice, dar în fine trec peste chestia asta. Am 
urmărit acest subiect fiindcă se revine asupra altei hotărârii care stabilește exact același lucru, în 2022 și am încercat 
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să fac o trecere în revistă, să vedem ce se schimbă, ce se aduce suplimentar și nu am găsit. Nu am găsit, fiindcă 
lucrul acesta trebuia clarificat în explicit, prin noul format al viitoarei hotărârii.   
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mai sunt alte observații? 
Doamna Consilier local - Suciu Anca Maria 

Mai am eu o simplă observație. Nu am o problemă cu studiul de oportunitate în sine, dar cred că trebuiau 
înainte vizate toate celelalte variante: analiza managementului, poate posibilitatea înființării unui serviciu public în 
subordinea CL, a mai fost, puteam facem o comparație între ce a fost și ce am fi putut face noi. Așteptăm să vedem 
ce zice studiul și vedem. Dar să dăm societatea altcuiva, să delegăm gestiunea? Nu știu. Vedem ce va zice studiul.   
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Lăsăm experții să discute. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 2 voturi „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria și dl Veza 

Liviu) și 3 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dl Dordea Dorin Gheorghe și dl Vintilă Lucian Claudiu). 
 
13. Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico - economici și a devizului general la 

faza PT pentru obiectivul de investiții „Reabilitare și eficientizare energetică corp clădire școală și sală de 
sport - Liceul Tehnologic Școala Națională de Gaz”, precum și aprobarea cheltuielilor legate de proiect 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru”, 2 voturi „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria și dl Veza 

Liviu) și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian). 
 
14. Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico - economici și a devizului general 

pentru obiectivul de investiții „Centru Social Comunitar de Agrement și Sport” 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Vintilă Lucian Claudiu) 
și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe  

Știu că proiectul acesta este foarte drag inimii cuiva. Totuși, ne aflăm la a cincea majorare a prețului. 
Rețineți, a cincea. S-a ajuns la un raport între bugetul fondul european atribuit proiectului și alocarea de la bugetul 
local, absolut descurajator. Deja suntem 70 % pe banii noștri. S-a ajuns de la prețul inițial cu vreo 14 milioane în 
plus, acuma pondera banul public/banul european e de 21 la 9, e absolut îngrijorător, drept motiv pentru care suntem 
împotriva proiectului.   
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 4 voturi „împotrivă” (dl Dordea Dorin Gheorghe, dna 

Suciu Anca Maria, dl Veza Liviu și dl Vintilă Lucian Claudiu) și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian). 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Nu vreau să le țin partea colegiilor mei de la Direcția Tehnică, vreau doar să le transmiteți celor care doresc 
să participe la licitații, să vină cu prețurile care consideră ei că pot să câștige licitația. Chiar nu este nicio problemă 
să invitați firme să vină la licitații și cu preț minim, chiar și cu cel pe care l-am avut aprobat pe fonduri europene. 
Mulțumesc! 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe  

Domnule Primar, noi suntem consilieri, nu suntem investitori.  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Faceți public, invitați, haideți și luați un leu dacă... 
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Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe  
Cu marketingul nu ne ocupăm.  
 
15. Proiect de hotărâre privind modificarea art. 2 și art. 3 din HCL nr. 333/2020 privind aprobarea 

proiectului „Centru Social Comunitar de Agrement și Sport”, cod SMIS 137261 și a cheltuielilor legate de 
proiect 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 2 voturi „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria 
și dl Vintilă Lucian Claudiu)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Vintilă Lucian Claudiu  

Valoarea de 21 de milioane care era trecută, este trecută fără TVA sau cu TVA? Nu știm. Nici în Referat, 
nici în Hotărâre nu este specificat acest lucru. Am dorii să știm lucrul acesta. Dacă este valoare cu TVA sau fără 
TVA. Dacă ar fi cu TVA e cu vreo 4 milioane în plus.   
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Încă odată mă repet, orice nelămurire aveți sau solicitare de detalii, se poate face în momentul în care 
primiți materialele. Aveți tot dreptul să răspundeți la e-mail, să solicitații la orice departament.      
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Și invitați Directorii din Primărie să vină la ședințele de comisii. Dacă doriți îi invit și la ședința din plen. 
Nu este nicio problemă.  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Alte observații la acest punct? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 4 voturi „împotrivă” (dl Dordea Dorin Gheorghe, dna 

Suciu Anca Maria, dl Veza Liviu și dl Vintilă Lucian Claudiu) și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian). 
 
16. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului la faza studiu de fezabilitate, a indicatorilor 

tehnico - economici și a devizului general, pentru obiectivul de investiții „Amenajare loc de joacă - str. 
Sondorilor” 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe  

Nu e, nu e, e doar o nelămurire. În proiect apare strada Sondorilor, nu Aleea Sondorilor din nordul 
municipiului, nu din cartierul Gloria. E o confuzie a mea sau o greșeală în proiect?    
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

În urma dialogului pe care l-am purtat cu conducerea instituției de învățământ, mai exact a SNG, am primit 
dreptul de a crea un loc de joacă. Despre asta e vorba. Nu este pe stradă. Bănuiesc că este o greșeală la redactare. 
Dar despre un spațiu în interiorul Școlii Naționale de Gaz, este vorba. Că în zona respectivă nu există alt spațiu unde 
am putea să organizăm un spațiu de joacă. Pe ternul de sport este puțin mai complicat pentru că este nevoie de 
paznic, sunt cheltuieli în plus, școala nu își permite și atunci am găsit bunăvoință la conducerea SNG, să amenajăm 
în interiorul...am primit din partea SNG, a Consiliului de administrație dreptul de a amenaja.  
Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

Proiectul de hotărâre nu conține localizarea acelui teren, așa cum e în studiul de fezabilitate. Își asumă 
întotdeauna expertul care întocmește studiul, cele constatate de el.  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Mulțumim! 
Dacă sunt și alte observații?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”.  
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17. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al Aparatului 
de Specialitate al Primarului Municipiului Mediaș 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin 
Gheorghe)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Aici motivația este foarte clară, schimbarea organigramei și ca atare apare și noul ROF. În mod normal când 
se emite un nou ROF, ar trebui specificate chestiunile care se modifică, care se schimbă. Ori aici nu apar aceste 
chestiuni și rămânem a studia cele două ROF-uri, unul de 79 de pagini, unul de 71 de pagini. Eu am încercat să fac 
lucrul acesta și nu am găsit. Nu am putut să aflu. E lipsa mea, e handicapul meu. Totuși, trebuia în hotărâre să fie 
specificate. Așa cum în hotărârea în care modifică organigrama, fiecare post este justificat, trece de colo colo, se 
face de colo colo. Aici nu e niciun cuvânt, doar ne puneți în față un nou ROF și rămânem noi să facem pe Sherlock 
Holmes, să găsim care sunt schimbările.  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Nu aș vrea să mă mai repet cu faptul că era mult mai simplu să trimiteți un e-mail, să solicitați detalii.  
Alte observații? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (domnul Dordea Dorin Gheorghe și 

domnul Vintilă Lucian Claudiu). 
 

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat între 
Municipiul Mediaș și Asociația Teatrul Popular Mediaș 

Cere avizul comisiilor de specialitate: 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin 
Gheorghe)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Nu știu dacă știți despre lucrul acesta, această inițiativă a Teatrului Popular din Mediaș se numără printre 
puținele acte cu adevărat culturale din orașul nostru. Poate ar mai trebui să adăugăm serile de luni cu concertele de 
la Sfânta Margareta, în rest nu aș putea să pun pe același eșichier lucrurile culturale din oraș. Ce constat, fostul 
contract era pe șase ani, 2018 - 2024. Acum se prelungește cu un singur an. E ca un fel de penalizare, ca un fel de 
avertisment, așa încât eu propun un amendament. A se prelungim cu cinci ani contractul.   
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Supun la vot amendamentul domnului Dordea. Cine este „pentru” (2 voturi), „împotrivă” (16 voturi), 
„abțineri” (2 voturi). Amendamentul nu a trecut votul consiliului.   
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Știți să existe din partea reprezentanților teatrului...  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Orice contract de prelungire a... 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Haideți să-i întrebăm. Le mai prelungim. Anul viitor le dăm cinci ani. Cât vor ei. Au cerut cumva doamna 
Secretar General un anumit număr de ani? 
Doamna Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

Nu. Cât au cerut, atâta li s-a și propus.  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Încă odată, puteți înainte de ședința de comisii, puteți cere detalii, puteți veni cu propuneri.  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Adică, în timpul ședinței nu se pot face amendamente, domnule președinte? 
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Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 
Puteți solicita detalii, cum să nu.  
Dacă sunt și alte observații? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe). 
 
19. Proiect de hotărâre privind aprobarea „Metodologiei şi a criteriilor de repartizare a locuinţelor 

sociale din fondul locativ al Municipiului Mediaș, pentru anul 2025” 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin 
Gheorghe)  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Trebuie să remarc că am ajuns în fața unui punct glorios. Unul din amendamentele mele, primul a fost 
adoptat în comisie și a fost trecut în Proiectul de hotărâre, mai exact eu propuneam așa: ca persoanele înscrise pe o 
listă în vederea obținerii unei locuințe să primească câte 5 puncte bonificație pentru fiecare an de așteptare, an 
pierdut. Era înainte 1 punct, eu am cerut 5 puncte și spre surprinderea mea, a fost aprobată această propunere. Acum 
mai departe, eu am mai făcut alte 5 propuneri și aș vrea ca pe toate să le trecem drept amendamente în fața plenului. 
Cu alte cuvinte, în situația unei familii cu mai mulți copii, fiecare membru și alți membri în întreținere, fiecare 
membru primește doar 1 punct. Vă repet, cum punctajele sunt pe diverse categorii plecând de la 40 până la cel puțin 
5. Ei bine, 1 membru în plus cu 1 copil, primește 1 punct. Eu am cerut să se atribuie 10. Logica lucrurilor ar fi așa: 
dacă o familie cu 3 copii care primește o bonificație de 3 puncte și are un salariu între minim și mediu, se bucură de 
vreo 13 puncte. O persoană singură cu salariul sub minim primește 40 de puncte. Și îmi pare absolut discriminatoriu 
pentru familiile cu mulți membri în întreținere, adică și copii. Aș vrea ca chestiunea asta, deci în loc, la punctul M, 
în loc de 1 punct, 10 puncte.   
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Propun să votăm după fiecare amendament. Supun la vot amendamentul domnului Dordea. Cine este 
„pentru” (2 voturi), „împotrivă” (15 voturi), „abțineri” (3 voturi)? Amendamentul nu a fost adoptat. Următorul, vă 
rog și mai pe scurt. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Familiile parentale sau neparentale, aici poate intra o mamă cu mai mulți copii, care nu își trimit copiii la 
școală nu sunt bonificate, ci sunt penalizate cu 5 puncte. Cu alte cuvinte, bietul copil care nu are casă, mama este 
cum este, nu se va bucura niciodată de un cămin propriu. Eu propun, pe lângă alte soluții de impulsionare a 
trimiterii copiilor la școală, o penalizare doar de 2 puncte, nu de 5. Eu nu am spus că sunt penalizați sau nu. Am 
spus că în loc de 5, 2 puncte.  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Supunem la vot amendamentul domnului Dordea. Cine este „pentru” (1 vot), „împotrivă” (16 voturi), 
„abțineri” (3 voturi)? Amendamentul a fost respins. Următorul. La microfon, vă rog.  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Articolul 5 care încarcă excesiv sarcinile primarului și articolul acesta spune așa: „În situații de incendii, 
inundații, cutremure, adică de dezastre, primarul poate acorda cu prioritate locuințe celor afectați”. E ok, e în ordine, 
numai că aici se lipește și o altă chestiune, aceea a cazurilor de divorț care prin lege sunt reglementate în sensul 
atribuirii locuinței cuiva și în cazul acesta mai sunt și situații de violență domestică, tot primarul trebuie să rezolve 
situația. Să vă explic: avem o familie cu 3 copii, divorțează, casa revine soției, soțul rămâne bătăuș, își bate soția, 
vine la primar să-i dea casă. Cam așa sună acest...și cer să se separe cele două chestiuni, iar soțul bătăuș să suporte 
rigorile restului criteriilor de atribuire.    
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Domnule Dordea, concis, ce supuneți la vot? La microfon, vă rog. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Articolul 5 să rămână cu următoarea formulare: „În situații de dezastre, incendii, inundații, cutremure sau 
alte urgențe, consiliul local mandatează primarul pentru repartizarea de locuințe sociale, persoanelor afectate direct 
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de aceste calamității sau victimelor violențelor domestice, în limitele numărului și structurii locuințelor sociale 
disponibile”. Atât. Atât să rămână din articolul 5.  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Supun la vot amendamentul domnului Dordea. Cine este „pentru” (4 voturi), „împotrivă” (15 voturi), 
„abțineri” (1 vot)? Amendamentul nu a fost aprobat. Următorul și vă rog pe scurt, exact cum scrie în Regulament, 
avem trei minute. Ați terminat? Inițial ați spus 5, am votat 3, v-ați răzgândi. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

E vorba de termenul de depunere a documentelor. În formatul proiectului e vorba de termenul limită de 
depunere a documentelor până la data de 15 octombrie, apoi până la data de 1 decembrie să se...1 noiembrie, să se 
rezolve situația tabelului cu cei care solicită casă. Vă dați seama, foarte multe dintre persoanele care apelează la 
locuințele sociale nu au acces la informație, nu au cunoștințele necesare și propun să se prelungească cu o lună 
termenul până la care pot să-și depună documentele. Adică, până la 15 noiembrie, așa încât până la 1 decembrie, 
Comisia care se ocupă de redactarea acestei liste să aibă timp suficient. E vorba de tabelul care devine funcțional în 
anul 2025, așa încât luna decembrie e o lună de buffer în care toate lucrurile sunt clarificare.    
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Supun la vot amendamentul domnului Dordea. Cine este „pentru” (2 voturi), „împotrivă” (15 voturi), 
„abțineri” (3 voturi)? Amendamentul nu a fost adoptat.  

Alte observații la acest punct? Dacă nu... 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Nu am nicio o observație. Totuși, trebuie să deschidem o sticlă de șampanie, un amendament al meu a 
trecut. Am spart blocul de nezdrobit al...  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
 
20. Proiect de hotărâre privind desemnarea preşedintelui pentru şedinţele Consiliului Local al 

Municipiului Mediaş 
Cere avizul comisiilor de specialitate: 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Grupul consilierilor liberali îl propun pe domnul Boca Teofil, președinte de ședință, iar în calitate de 
supleant pe domnul Cotei Mihai Gheorghe.   

Dacă mai sunt și alte propuneri din partea celorlalte partide politice? Vă rog. Nu avem alte propuneri.  
Observaţii dacă sunt la acest punct? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâri. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi „pentru”. 
Pe ordinea de zi avem și o informare: Adresa nr. 3023/10.07.2024, a Direcției de Asistență Socială privind 

activitatea asistenților personali în semestrul I, anul 2024. 
Punctul „Diverse”: Răspunsul Societății Apa Târnavei Mari SA, la solicitare formulată de către Partidul 

Social Democrat - Mediaș. Bănuiesc că ați primit răspunsul. Acum, dacă sunt consilieri care vor să mai ia cuvântul, 
ca observație. Scurt și la subiect, după care vom da cuvântul cetățenilor prezenți în sală, care s-au înscris. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Mi-ați atras atenția asupra acestei note pe care astăzi am primit-o, o scrisoare de la Apa Târnavei Mari. Este 
un minunat pamflet politic cu coloratură evidentă, plin de zeflemea, plin de aroganță în timp ce problema nu se 
rezolvă. Nici nu mi-ar fi atras atenția chestia asta, dar face și trimitere la mine, domnul Director al Apei Târnava 
Mari, ca fost membru, fost coleg de partid, nici măcar asta nu e adevărat. Eram într-un alt partid care ulterior s-a 
unit. Nu are importanță asta, dar problema rămâne nerezolvată și repet, eu nici nu cred că domnul în cauză a 
redactat acest articol, pare izvorât din pixul unora cu o extensivă potență politică. Ce vreau să vă spun, că în 
chestiuni care privesc bunul mers al orașului nu are ce căuta disputa politică, disputa între persoane. Aici trebuie 
rezolvate lucrurile și prețul apei este exagerat de mare în Mediaș. Bun, am încheiat subiectul. Acum, vreau să vă 
mai atrag atenția, e o chestiune socială. Am mai atras atenția acum trei luni, despre o persoană cu un handicap 



10 

maxim, sunt soț și soție cu handicap unu. Se numesc Schermer, familia Schermer: Schermer Sorin și Elena, în 
strada Angărul de Sus, în capătul străzii, într-o căsuță amărâtă, donată de Unitatea Militară, acoperișul este distrus, 
dar problema lor nu e asta. Ei sunt handicapați, el nu poate sta în picioare. Problema nu e asta. Ca să ajungă la 
drumul asfaltat, un drum minunat asfaltat pentru un șir de vile nou construite, pentru alea s-a găsit fond ca să se 
asfalteze. Ei trebuie să iasă printr-o porțiune înnoroită de vreo 70 de metri. Solicitarea lor este expresă, mi-au spus-o 
acum trei luni. Nimeni nu a luat în seamă, nimeni nu le-a făcut o vizită. Trebuie rezolvată situația oamenilor aceștia. 
Ei visează să-și cumpere un mobil electric ca să se poată deplasa. Nu ar putea să iasă din curte. O altă chestiune pe 
care aș vrea să o ating astăzi, e vorba de relația dintre cele două componente ale, care sunt aici de față, adică partea 
deliberativă și partea administrativă. Între ele nu trebuie să existe nici relație de antagonie, nici de superioritate sau 
inferioritate, lucrurile trebuie să se rezolve. Eu am solicitat mai multe chestiuni și o să continui să întreb privind 
lucrurile care se desfășoară în cadrul administrației. Primesc, nu primesc răspunsuri. Am întrebat despre datoriile 
acumulate de Primărie și situația returnării datoriilor grupată în timp. Mi s-a răspuns după șapte luni trimițându-mi-
se un link. Acel link într-adevăr din site-ul Primăriei cuprinde și datoriile, numai că nu poți să judeci ca un bancher 
care sunt ratele și cât trebuie să plătim, și cât suntem de încărcați cu datoriile extrem de mari. O altă întrebare pe 
care am pus-o doamnei Arhitect Șef, privind situația parcului. Cum stăm cu proiectul care a fost încheiat acum un 
an și jumătate, cum stăm cu autorizația de mediu, care sunt planurile în derulare și cum arată ceea ce Primăria 
dorește să facă. Nu a fost nici acuză, nici nimic, doar întrebare. Nu am primit nici un răspuns. O să continui să 
întreb.   
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Vom da cuvântul cetățenilor prezenți în sală. Începem cu domnul Oltean Horațiu. 
Domnul Oltean Horațiu 

Bună ziua! Noi locuim pe strada Johannes Honterus și pe stradă vor începe lucrările de reabilitare apă-
canal. Am văzut că s-au făcut niște marcaje care probabil trasează locul pe unde vor merge lucrările. Marcajele intră 
și în spațiul verde. Întrebarea este: Se vor face săpături și în spațiul verde sau se pot face lucrările doar pe partea 
carosabilă? Deja sunt pe stradă niște afișe care arată că încep lucrările, se specifică... 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Nu vor începe până nu vedeți că se asfaltează Petru Rareș, tocmai pentru nu a bloca în totalitate zona. 
Domnul Oltean Horațiu 

Părerea noastră este că lucrările se pot face doar în partea carosabilă, fără să se intervină în spațiul verde. O 
lucrare similară s-a făcut pe strada Aleea Eforie din Gura Câmpului, unde inițial lucrarea trebuia să tracă prin spațiul 
verde și ulterior s-a regândit lucrarea și s-a trecut doar prin partea carosabilă, adică în zona carosabilă se poate 
interveni, se poate reasfalta.  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Aveți o adresă din partea tuturor vecinilor? Vă rog eu să faceți. Oricum ce ați spus se înregistrează. Nu 
doamna Secretar. Transmitem operatorului...am văzut că sunt unii, care inflamează mereu în zonă subiectul. 
Haideți, că oricum sunteți înregistrați pe ședința de astăzi, dar ar fi important să aveți o adresă și din partea 
locuitorilor din zonă, către noi sau ATM. Invităm Apa Târnavei Mare la un dialog...  
Domnul Oltean Horațiu 

Putem primi la sfârșitul ședinței niște detalii despre adresa care trebuie făcută?  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Cum să formulați? 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Cetățenii sau locuitorii străzii Honterus, solicită Administrației Locale să nu intervină în spațiul verde. 
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Și puneți tabele cu toate semnăturile și date de contact.  
Domnul Oltean Horațiu 

Bine, vă mulțumesc! 
Domnul Novak 

Eu văd ce este pozitiv aici în oraș și acum nu este vreme pentru asta. Repet, eu nu sunt dușman al domnului 
Primar. Îmi place, dar eu pun degetul unde sunt lucrările degradate. Începem. În principiu, am scris o adresă la 
Primărie pentru...am insistat că vine făcut canal menajer, vine făcut și canal pluvial nou. La urmă, în aprilie am 
primit adresa de la Apa Târnavei Mari, s-a răzgândit și face. Realitatea este, acum am aflat, astăzi o discuție cu 
Geiger și Apa Târnavei la fața locului. Face numai o parte, face numai până pe strada Bisericii? Nu face sus până la 
Mihai Viteazu. Ce este atunci? Eu am făcut o expertiză, toți vecinii m-au plătit. Am avut și cameră video în canal. 
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Eu știu în ce loc este defecțiune și până sus este stricat. De ce? Majoritatea riveranilor au pivnița umedă și dacă ei, 
de pe Bisericii până sus, nu primesc un canal pluvial nou, suferă și în anii viitori. Eu am insistat pentru toată apa 
pluvială care vine din burlane, vine pus canal pluvial și nu canal menajer. De ce? Dacă vin ploile torențiale care 
cresc an de an, atunci este suprasolicitat canalul. Am întrebat Apa Târnavei Mari și ei nu știu asta. Am întrebat. Ei 
nu știu câți litri/mp vin în cinci minute, când vine așa foarte tare. Ei măsoară pentru o oră sau două ore, pentru asta 
au cifre. Primele ies afară din cămine. Am fotografii aici frumos făcute. Dacă se întâmplă asta încă o dată, este 
război cu mine. Eu promit. Eu am observat Terra Building începe acum și rupe, pregătește pentru stradă, am 
observat, am făcut și fotografii pe strada Aurel Vlaicu. Este cea mai slabă firmă care există aici în zonă, dar nu are 
nimic. Ei acum au ras deja bordurile de la trotuar, este fără bordură, pavaje și sub astea nu mai este pământ. Sunt 
curios în seara asta, aștept primul pieton care cade jos, nu mai este stabilitate. Nu este o bandă de avertizare, nimic. 
Sunt curios dacă ei fac la urmă un test pentru presiune. Cum se spune în românește asta, ce stabilitate are pământul? 
Înainte pune pietriș și așa mai departe. Și dacă vin acum, eu nu mai plec, stau acasă toată ziua și observ ce fac ei și 
dacă vin cu un utilaj cu care fac probă și măsoară, după eu spun unde măsoară, știu exact unde au fost trei metri 
umpluți fără tasare. Eu știu, cunosc lucrurile. Ei sapă numai 30 de cm, asta este ceva de râs pentru mine. Unde stau 
mașinile de gunoi cu 15-20 de tone, acolo trebuie să fie minim două straturi de 20 de cm pietriș, plus asfalt cu 8 cm, 
plus strat de uzură 50 de cm. Ei fac numai 30, dar când am fost acum în Germania, eu am aflat ce a fost ascuns tot la 
mine din partea Primăriei. Eu am aflat ce fel de caiet de sarcini este. Dacă citiți asta, pe fiecare pagină faceți cinci 
cruci. După, asta fac eu, e răspunderea mea, nu trebuie să facă Primăria. Când este rupt trotuarul, atunci anunț la 
Digi pentru a pune cablul care este sus, în pământ. Asta fac eu. Ei așteaptă deja telefon de la mine, este obligația 
mea nu de la Primărie, fac în interesul nostru. Ăsta este ultimul punct. Eu am o problemă, din cauză că sunt cu ieșire 
de la apa menajeră, sunt cel mai jos, cu trei metri, pentru asta am clapetă de sens unic. Și dacă plouă eu ce fac cu 
apa din acoperiș? Pentru asta, dacă nu primesc o legătură la canal pluvial, atunci singura posibilitate este cinci metri 
sus, vin prelungite scocurile cu doi metri și când plouă să pice pe stradă. Altceva nu știu cum să facem. Cu bună 
voință este posibil. Chiar în fața casei noastre este o gură de scurgere stradală și poți să legi aici înăuntru, dacă vrei, 
dar speranța moare ultima. Asta a fost și mulțumesc pentru atenție.  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Doamna Andreea Frâncu. 
Doamna Frâncu Andreea 

Domnule Primar, doamnelor și domnilor Consilieri, domnule Viceprimar, 3172 de cetățenii ai Municipiului 
Mediaș, au semnat o Petiție prin care vor să atragă atenția asupra prețului apei și canal care sunt efectiv scăpate de 
sub control de ATM. Petiția și Scrisoarea de înaintare au fost depuse la Primărie cu număr de înregistrare și a fost 
transmisă și de către dumneavoastră. Aș vrea să știu, de ce nu este nici astăzi pe ordinea de zi a consiliului local, 
deși este unul dintre destinatari. Am înțeles că, de fapt, am primit informația că ATM a transmis un răspuns în 
această dimineață, care este un atac politic impertinent. Nu este un plan pus la dispoziție pentru cetățeni prin care 
să-i liniștească efectiv, iar noi nu așteptăm un răspuns din partea conducerii ATM...Se vede ce au făcut ei. Vrem să 
știm că Primăria, Municipiul, Consiliul municipiului au o strategie în rezolvarea unei astfel de probleme, sau trebuie 
să suportăm în continuare prețurile exagerate la apă și canal. Vreau să cred că vocea celor 3172 de cetățeni care sunt 
implicați în această problemă, este luată în considerare, iar această situație este tratată cu seriozitate. Mulțumesc!  
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Următorul, vă rog. 
Doamna Stoia Florina 

Acum 30 de zile am depus o Petiție, la care dumneavoastră, domnule Primar ați zis că o să am răspunsul în 
30 de zile. Aș vrea să văd Contractul pe care l-ați încheiat cu Asociația blocului, aș vrea să citesc tot ce este scris și 
să-mi dați răspunsul, dacă se poate astăzi, fiindcă au trecut cele 30 de zile. Exact așa au trecut șapte luni, opt luni de 
când v-am cerut tot așa să-mi dați Adeverința pentru teii din parc, de sănătate, așa va trece și cu blocul. Vreau totuși 
să fie un pic de seriozitate. Până acum, am fost cei care am fost împotriva dumneavoastră, împotriva nu știu....Nu, 
am zis numai ce ne-a durut și chiar îi ceva impertinent ca să te trezești 80 de familii cu un contract făcut fără să știm 
nimic, decât că am cerut niște fotovoltaice pe bloc și să trebuiască să dăm toată munca noastră de 47 de ani, în acel 
bloc pentru că vreți dumneavoastră modernizarea blocului. Bun, am înțeles-o și pe asta, dar nu înțeleg atenționările 
pe Facebook, în care ne spuneți că doamna Thellmann, senatoarea va cere în Senat sau în Parlament, o aprobare ca 
Primăria să fie peste proprietar. Nu înțeleg de ce ne faceți pur și simplu...  
Domnul Viceprimar - Sima Dan 

De unde aveți informațiile acestea, nu vă supărți? 
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Doamna Stoia Florina 
De pe Facebook, domnule Sima.  

Domnul Viceprimar - Sima Dan 
Eu nu le am. 

Domnul Primar - Roman Gheorghe 
Nu ni le aduceți și nouă.  

Doamna Stoia Florina 
Exact. Ba da, întotdeauna trebuie să vi le aduc.  

Domnul Viceprimar - Sima Dan 
De când ați început, numai noutăți am.  

Doamna Stoia Florina 
Și eu așa le aflu, domnule Sima. Acum spuneți-mi și mie dacă răspunsul dumneavoastră la doamna care a 

venit la Primărie pentru ședința aia care pur și simplu am rămas toți trăsniți, că se face cu cei care vor și care nu vor. 
I-ați răspuns că nu știați despre treaba asta, exact ca și mie, că nu știți. Doamna a avut un accident și nu a putut să 
vină astăzi la ședință, că vrea și ea să știe ce se întâmplă cu blocul nostru. Mi-ați dat răspunsul domnule Primar? 
Fiindcă au trecut cele 30 de zile. Am încheiat. 
Domnul Dincă Tudor 

Bună ziua Consilierilor, Primarul... 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Numai vreau să-i dau un răspuns scurt doamnei, dacă nu vă supărați, dacă nu pot să aștept la final, nu este 
nicio problemă. Deci, în legătură cu programul pe care îl derulează Primăria pe fonduri europene, program care 
prevede eficientizarea energetică a câtorva blocuri din oraș. Vreau să știți doamnă, că noi nu am obligat pe nimeni. 
Cred că ar trebui în primul rând să mergeți și să vorbiți cu vecinii dumneavoastră, să-i întrebați de ce au participat la 
acest program. Noi nu am impus ca cineva să participe, iar, iarăși vă scapă un aspect, să știți că sunt mulți medieșeni 
care și-ar fi dorit să fie incluși în acest program. Dumneavoastră considerați că sunteți printre norocoși, pentru că 
mie mi-ar fi plăcut ca tot orașul să beneficieze de fonduri, pentru a eficientiza energetic toate blocurile din oraș, nu 
numai cinci, atât câte ne-au fost aprobate. Deci, dumneavoastră aveți dorința de a ne contrazice cu orice preț, veniți 
cu multe dezinformări, lucru despre care eu nu am auzit, așa cum l-am auzit și pe domnul Viceprimar că a spus aici. 
Vreau ca înainte să spuneți niște lucruri, să vă documentați și v-am transmis acest mesaj și atunci când ne-am 
întâlnit în fața blocului. Ați văzut că și vecinii dumneavoastră au spus că nu prea sunt de acord cu ceea ce ne 
transmiteți, așa că vreau să vorbiți în primul rând cu vecinii dumneavoastră, să vedeți de ce au participat la acest 
program și apoi sigur putem purta un dialog. Nu cred că este cineva în oraș care să poată să spună că Primăria vrea 
cu forța să reabiliteze niște blocuri. Și încă ceva, ce v-am spus atunci vă spun și acum: prin acest program valoarea 
bunurilor, a imobilelor va crește, a fiecărui cetățean care este inclus în acest program. Sigur, dumneavoastră nu 
doriți. E o problemă pe care trebuie să o rezolvați în primul rând în interiorul Asociației de proprietari, nu cu 
Primăria. Noi am luat act de faptul că dumneavoastră nu doriți să participați la acest program. Nu va obligat nimeni. 
Mulțumesc mult!  
Domnul Dincă Tudor 

Bună ziua! Eu vreau să vorbesc un pic despre troleibuzele care au fost reintroduse în circuit, în transportul 
public din oraș. Înainte de asta, vreau să zic că și eu sunt de părere cum a spus și altă lume, faptul că au fost anumite 
puncte pe ordinea de zi, cum a fost Școala Națională de Gaz, cu Parcul din Gloria și așa mai departe, lipsește foarte 
multă documentație care ajută orice cetățean care dorește să se informeze. Faptul că spuneți, a că puteți să trimiteți 
un e-mail și așteptați un răspuns, demonstrează că nu sunteți proactivi deloc, o administrație publică. Al doilea 
punct care vreau să mai atrag atenția este cum a fost situația domnului Dordea, care îl felicit că a prezentat niște 
amendamente. În perioada de campanie au fost mulți cetățeni care au venit și au spus că îmi trebuie un spațiu social 
mai mare pentru copii și așa mai departe. Aici ar fi fost o șansă fantastică de la consilieri ca să aibă o dezbatere pe 
aceste amendamente. Nu a avut loc această dezbatere absolut deloc. Și lipsa de proactivitate din marea majoritate a 
consilierilor, pot să zic că doar mă încântă că foarte mulți dintre voi nu o să mai fie consilieri începând din toamnă 
când se schimbă compunerea consiliului. Înapoi la atopicul cu troleibuzele. Deci, am văzut că s-au reintrodus acele 
troleibuze, sunt trei care înțeleg că au fost cumpărate înainte să înceapă proiectul de Modernizare, reabilitare și 
extindere a traseelor de transport public. Ce este interesant despre proiectul acesta, poate nu știți, dar acest proiect 
inițial era datat să se termine undeva în anul 2022. Nu s-a întâmplat. Dup-aia, data a fost împinsă în spate pe 
31.05.2023, dup-aia a fost împinsă mai în spate pe 31.10.2023 și acum surpriză, surpriză este împinsă din nou pe 
data de 31.12.2024. Deci, vă fi cel puțin o întârziere de un an și jumătate, doi și aia dacă îl faceți cum trebuie. Și 
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motivul de care zic că îl faceți cum trebuie, este că se vede că și acum aceste trei troleibuze când sunt în funcțiune, 
voi recunoaște, garnitura pe interior e bună, merge clima, aveți...de reîncărcare, confortul este bun, aveți și ecranul 
respectiv, păcat că nu e folosit să informeze oamenii la care stație sunt sau cel puțin să fie folosit ca un spațiu 
publicitar. Să faceți mai mulți bani către bugetul Primăriei, deci pe interior e OK autobuzul, nu troleibuzul, nu pot să 
spun, dar baiul cel mai mare este că se vede clar când ajunge la pod și în alte locuri în care se schimbă macazul, 
încetinește irezonabil de mult. Deci, o viteză de 10 km, mai mult nu are. Asta blochează traficul și mai interesant e 
că dacă căutați videoul cu troleibuzul din Mediaș, din 2021 înainte să-l scoateți de pe traseu aceeași situație se 
întâmpla și acum trei ani. Deci, îmi spuneți mie că modernizați, reabilitați și extindeți treseul de transport public, dar 
nu adresați ca un troleibuz să treacă cu o viteză de cel puțin 30 de km prin schimbarea macazului, ceva ce se 
întâmplă în multe orașe din România la sistemul lor de troleibuze. Mai grav, domnul Primar și Administrația Locală 
s-a lăudat despre cele cinci noi troleibuze care au fost cumpărate tot de la Solaris, dar în cel mai bun caz, aceste 
troleibuze vor ajunge în Mediaș în 12 luni, adică vara viitoare, adică cu 5-6 luni, dacă completați, dacă completați 
proiectul la noua dată, noua, noua, noua dată pe care v-ați propus-o. Și mai greu decât asta, în timpul Raportului de 
la Nova TV, reprezentantul de al Solaris a spus clar: autonomia celor cinci noi troleibuze este numai de 100 de 
metri, care este o batjocură. La București cel puțin 15 troleibuze, deci la București, nu Viena, nu Frankfurt, nu 
Londra, la București tot de la Solaris au fost introduse cel puțin 15 troleibuze, până în februarie care au autonomie 
de 20 de km, 20 de km. Cât de bine ar fi prins, dacă Doamne ferește avem o pană de curent, Doamne ferește cineva 
conduce într-un stâlp și aduce cablajul jos care nu dă curent pentru sistemul de troleibuz, cât de bine ar fi prins un 
autobuz care îți dă autonomie de 20 de km, îți oferă mai multă flexibilitate în trafic și nu doar trage pe dreapta să 
cheme un mecanic și alt sistem de asistență care te-ar costa mai mult decât dacă ai avea un autobuz cu autonomie 
mai mare. Și dacă vor fi pe înregistrat, doresc să iau această oportunitate să pun întrebarea: De ce nu a fost cumpărat 
acel autobuz cu autonomie de 20 de km în loc de cel de 100 și să afle Primăria care este diferența de preț dintre cele 
două? Asta vreau să știu.  

Ultimul punct și cu asta închei. Nu redeschid dezbaterea autobuze electrice vizavi troleibuze. Hai să zicem 
că ține sistemul de troleibuz, că avem un atașament, avem deja infrastructură. Deci, ea s-a făcut foarte slab cu 
pădurea de stâlpi în tot orașul, care se vede clar lipsă de gospodărie din partea Administrației Locale, dar dacă 
facem și dacă ținem troleibuzele, păi atunci faceți cea mai bună calitate. Și nu faceți chestia asta cu toate întârzierile 
și cu modele de dificultate, se vede că nu este o prioritate cel mai înalt standard pentru medieșeni. Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt și alte observații, declar ședința închisă. Vă mulțumim! O seară bună! 
 
Şedinţa s-a încheiat la ora 17:20 

 
 
 

Președinte de ședință, 
Cotei Mihai Gheorghe 
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Muntean Sanda Ligia 
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